
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 25.03.2025 roku. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z 25.02.2025 roku. 
6. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję.  
7. Sprawy bieżące. 
8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca S. Sawińska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości 
oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek 
posiedzenia został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 5. 
Protokół z dnia 25.02.2025 roku został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 
 
Przewodnicząca S. Sawińska zapytała co się zadziało, że przyczepka dla OSP w Zielątkowie nie 
została kupiona? Skoro były na nią przeznaczone pieniądze i nie doszło do zakupu, to czy była 
potrzebna? 
 
Prezes OSP Zielątkowo J. Winkler Galicki odpowiedział, że faktycznie pieniądze pojawiły się w III 
kwartale 2024 roku. Zostało złożone zamówienie, ale firma nie wyrobiła się z realizacją 
zamówienia. Zlecenie wyszło na początku września, a ostateczna umowa była podpisywana w 
grudniu. Problemem okazały się elementy konstrukcyjne przyczepki. Jest to przyczepka 
specjalistyczna.  
 
Na stwierdzenie radnego G. Słowińskiego, że przez pół roku nie udało się kupić przyczepki, 
prezes OSP powtórzył, że przez trzy tygodnie spływały oferty o które OSP zwróciło się drogą 
mailową. Oferty zostały poddane wstępnej ocenie przez właściwe osoby w jednostce. 
Wytypowana została firma. Firma została poproszona o rozpoczęcie wykonywania, zamawianie 
elementów. W momencie, kiedy firma wystawiła fakturę, przelano zaliczkę. W momencie, kiedy 
przyszła wersja umowy elektronicznej, umowa została podpisana. Firma rozpoczęła produkcję 
przyczepki i oczekuje na informację. W chwili obecnej istnieje ryzyko straty zaliczki w wysokości 
15 tys. zł.  
 



Radna J. Pągowska oznajmiła, że w jej odczuciu sprawa wygląda mało profesjonalnie, że nie 
udało się kupić przyczepki. Warto się zastanowić, czy przedstawione argumenty (m. in. 
utrudniony kontakt z przedstawicielem firmy wykonującej, nie wysyłanie maili na czas) nie są 
podstawą do zerwania umowy i odzyskania pieniędzy. 
 
Prezes OSP Zielątkowo odpowiedział, że jest to forma sporu, który OSP może podjąć dopiero 
później. Jednak OSP wolałoby procedować to w kierunku zakupu przyczepki, niż odzyskiwania 
środków utraconych.   
 
Przewodnicząca S. Sawińska poinformowała członków komisji, że jest za tym, aby 
pozostawić/przyznać środki dla OSP Zielątkowo, jednak uważa, że w przyszłości należy dużo 
bardziej rzetelnie podchodzić do wydawania pieniędzy otrzymanych z urzędu.   
 
Z-ca wójta I. Ciok oznajmiła, że urząd przygotował wniosek o środki dla OSP Zielątkowo, ale ma 
ona jednak spore zastrzeżenia, przede wszystkim brak informacji ze strony OPS w odpowiednim 
czasie (na koniec ubiegłego roku) o niewydatkowaniu dotacji celowej na przyczepkę zgodnie z 
umową podpisaną z urzędem. 
 
Radny L. Gralak poprosił członków komisji o pozytywne rozpatrzenie sprawy.  
 
Prezes OSP Zielątkowo przypomniał funkcje jakie będzie spełniać przyczepka.  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła pozostałe zmiany zawarte w projekcie uchwały budżetowej 
na rok 2025. 
 
Przewodnicząca S. Sawińska poprosiła o szczegółowe omówienie pozycji dotyczącej zlecenia 
wykonania fotorejestracji sferycznej gminy i mobilnego skanowania laserowego (inwentaryzacja 
nośników reklamowych). 
 
Wójt G. Wojtera omówił ww. punkt. Na podstawie składanych deklaracji i wszczynanych 
postępowań należy przystąpić do realizacji zadania pod nazwą „pobieranie opłaty reklamowej”. 
Jednocześnie wydział NPP przygotowuje procedurę o przystąpieniu do zmiany uchwały 
reklamowej. Cały proces zmiany tej uchwały reklamowej, uchwały bazowej będzie trwał około 
pół roku. W tej chwili urząd wnioskuje o niezbędne i profesjonalne narzędzia. Stąd wniosek 
zamieszczony w projekcie budżetu. Alternatywą jest inwentaryzacja robiona tradycyjnie.  
 
Przewodnicząca S. Sawińska zaznaczyła, że gmina z pewnością wyda mniej pieniędzy jeśli 
inwentaryzację będzie robił pracownik, który i tak zajmuje się tematem, niż wydanie 
jednorazowo 340 tys. zł.  
 
Radna J. Pągowska wskazała, że na ostatniej sesji i komisji była mowa, że nowy etat który 
pojawił się w urzędzie gminy będzie zajmował się wykonaniem inwentaryzacji. Nie było mowy o 
narzędziach o których teraz mówił wójt. Wydział NPP przygotowuje nową uchwałę krajobrazową 
na którą potrzebuje kilka kolejnych miesięcy. Tak więc nie ma rozsądnych podstaw ku temu, by 
wydawać 340 tys. zł. Nowo zatrudniony pracownik powinien robić inwentaryzację do czasu, aż 



wydział NPP skończy przygotowywanie nowej uchwały krajobrazowej. Zastanawiające jest to, że 
od sierpnia zeszłego roku nie było nic robione przez RPA, a na ostatnim spotkaniu pan Miłosz nie 
mówił, że będzie cokolwiek potrzebował, nie mówił o żadnych specjalistycznych narzędziach 
natomiast poinformował o tym, że zadania w omawianym temacie będzie wykonywał 
zatrudniony pracownik.  
 
Odpowiadając na pytanie przewodniczącej S. Sawińskiej dotyczące dużej kwoty przeznaczonej 
dla LARG wójt G. Wojtera odpowiedział, że jest to dokładnie taka kwota jaka została 
zmniejszona na jednej z ostatnich sesji. Realizowane są cały czas zadania, które zostały 
postawione/powierzone. Konkurencja na rynku podatku transportowego jest coraz większa, 
więc spółka stara się być aktywna i uczestniczyć w targach, spotkaniach, nawiązując kontakty. 
Przynosi to efekt. Zainteresowanie zakładaniem małych firm jest co raz większe. LARG pracuje 
m. in. nad strategią gminy Suchy Las, opracowywaniem strategii powiatu poznańskiego, 
prowadzi postępowanie aplikacyjne dla Centrum Kultury. 
 
Radny K. Czaczyk omówił sytuację na ul. Strażackiej w Suchym Lesie przedstawioną na 
KPPOŚiSK w dniu 24.03.2025 roku. 
 
Radna J. Pągowska zaproponowała utworzenie nowej pozycji budżetowej: zaprojektowanie 
odcinka chodnika od ul. Dębowej wzdłuż ul. Meteorytowej do ul. Leśnej w Suchym Lesie. 
 
Z-ca wójta I. Ciok przypomniała, że nie ma potrzeby składania ww. wniosku, ponieważ jest ten 
chodnik wraz z oświetleniem ujęty w ramach projektu remontu ul. Leśnej.  
 
Radny R. Banaszak zapytał o wielkość deficytu po uwzględnieniu wszystkich zaprezentowanych 
zmian budżetowych. 
 
Skarbnik M. Wojtaszewska odpowiedziała, że uwzględniając źródła pokrycia (pożyczki i 
obligacje) będzie to ok. 60 mln zł.  
 
Radny G. Słowiński zapytał o etap wykupu brakującego odcinka ul. Lazurytowej w Złotnikach.  
 
NPP A. Serafin odpowiedziała, że wydział nie prowadzi takiej procedury. Ustalono, że użytkownik 
wieczysty nieruchomości złożył wniosek o wstępny projekt podziału i tam nie ma mowy o 
żadnym wykupie, ponieważ działka drogowa przejdzie z funkcji prawa na rzecz gminy w 
momencie, kiedy decyzja podziałowa stanie się ostateczna. Z-ca wójta I. Ciok zwróciła uwagę, 
że zgodnie z informacją od inwestora, który wykonał to, co jest w tej chwili zrobione na kawałku 
80-100 m, ma pozwolenie na użytkowanie w postaci nawierzchni mineralnej. To funkcjonuje. 
Przejazd będzie. Gmina doprowadza inwestycję do obszaru już użytkowanego przez 
mieszkańców. W momencie nastąpienia procedury o której mówiła pani Serafin, można w 
postaci remontu zrealizować to w ramach aneksu terminowego i zakresowego. Radny G. 
Słowiński został poproszony o nie rozpowiadanie, że jest to inwestycja robiona dla nowego 
inwestora.  
 



Przewodnicząca S. Sawińska zaproponowała zdjęcie z projektu uchwały pozycji 710 71095 
4300: 340 tys. zł zakup usług pozostałych.  
Za zdjęciem pozycji z projektu uchwały głosowano jednomyślnie.  
 
Przewodnicząca S. Sawińska zaproponowała dopisanie do budżetu nowej pozycji: remont szatni 
na boisku w Złotkowie i uzasadniła swój wniosek (kwota 100 tys. zł) wskazując źródło 
finansowania: Chludowo, budowa kanalizacji ul. Czereśniowa w kierunku cmentarza (przetarg 
500 tys. zł, zabezpieczone środki 700 tys. zł). Jeżeli okaże się, że nie wystarczy pieniędzy na 
nadzór inwestorski, to przewodnicząca wskaże inne źródło finansowania.  
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem wniosku głosowano jednomyślnie. 
 
Radny M. Wojtyna zapytał, czy można ponowić cięcie z roku poprzedniego na 300 tys. zł na 
skablowanie średniego napięcia na terenie boiska w Chludowie ze względu na bezpieczeństwo 
użytkowników. Jest już projekt i dobrze, żeby on nie przepadł.  
 
Radna J. Pągowska odparła, że lepiej te 300 tys. zł przeznaczyć na wybrany konkretny element, 
który chce mieć młodzież na tamtym terenie. Zdaniem radnej wskazana linia nie jest żadnym 
zagrożeniem.  
 
Radny M. Wojtyna oznajmił, że poczeka z omawianym wnioskiem do czasu zebrania wiejskiego 
w Chludowie.  
 
Przewodnicząca S. Sawińska zaproponowała zaprosić prezesa LARG na posiedzenie komisji, 
aby omówił potrzeby spółki i poinformował na co chce przeznaczyć wnioskowane środki. 
  
Za zdjęciem kwoty 200 tys. zł z przeznaczeniem dla LARG zgłosowano jednomyślnie. 
 
Wójt G. Wojtera przypomniał, że to nie są pieniądze dawane prezesowi LARG. Jest to kupowanie 
usługi: promocja gospodarcza gminy.  
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowano jednomyślnie.  
 

• Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na 
lata 2025-2051. 

 
Radna W. Prycińska opuściła posiedzenie komisji.  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały.  
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowano jednomyślnie.  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska poinformowała członków komisji, że na sesję zostanie jeszcze 
przygotowany projekt uchwały o pomocy finansowej dla miasta Poznania i omówiła projekt 
uchwały.  



 
• Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Suchy Las – rejon ulic Polnej, Mokrej, Chmielnej i Suchej. 
 
NPP P. Zieliński omówił projekt uchwały, uwagi do planu i odpowiedział na pytania członków 
komisji. 
 
Radny G. Słowiński i radna J. Radzięda opuścili posiedzenie komisji. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Projekt uchwały w sprawie Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Suchy Las. 
 

NPP P. Zieliński omówił projekt uchwały informując o uwadze nr 92, która została odnaleziona w 
spam. Pan Paweł omówił treść uwagi.  
 
Członkowie komisji wskazali omyłkę w treści dokumentu Studium dotyczącą terenu Rowu 
Północnego, która zostanie poprawiona autopoprawką Wójta.  
 
Mieszkanka Zielątkowa zakomunikowała o dwóch propozycjach projektantki Studium, które 
zdaniem mieszkanki są złe i szkodliwe dla miejscowości: jest zabudowa siedliskowa na 
podstawie WZ i tereny rolne, w okolicy jest strefa krajobrazu chronionego rzeki Samicy, a teraz 
Studium cały ten obszar przeznacza pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną (7 dużych 
działek). Mieszkanka dodała, że zaletą miejscowości jest krajobraz i wprowadzenie teraz 
zespołu zabudowy mieszkaniowej bezpowrotnie zniszczy ten walor. Jest to jednorazowy prezent 
dla właściciela ze szkodą dla całej wsi.  
 
NPP A. Serafin poinformowała, że wprowadzenie zabudowy wynika z inwentaryzacji wykonanej 
w terenie przez panią urbanistkę, a nie wynika z wniosku. Studium nie daje możliwości podziału. 
Jest to działka rolna. W trybie rolnym możliwy jest podział na dwie części. Grunty klasy III, więc 
jest możliwa zabudowa potencjalnie zagrodowa.  
 
Mieszkanka zaznaczyła, że Studium otwiera możliwości przeprowadzenia procedur mniej lub 
bardziej uciążliwych oraz dodała, że jej uwaga do Studium nie została uwzględniona.  
 
Członkowie komisji wysłuchali stanowiska mieszkanki Zielątkowa i zapewnili, że radni tej 
kadencji nie pozwolą na zabudowę „mieszkaniówką” omawianego terenu.  
 
Posiedzenie komisji opuściła radna W. Prycińska. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działek gruntu 
nr: 155, 163/1 oraz części działki nr 163/4 w Zielątkowie. 



 
NPP T. Lisowski omówił projekt uchwały. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 
 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu 
kosztów podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie 
Suchy Las. 

 
Przewodnicząca S. Sawińska zaproponowała aby wykreślić z projektu zapis „w posiedzeniach 
komisji Rady Gminy Suchy Las, w spotkaniach zwoływanych przez Wójta Gminy Suchy Las”. 
 
Odbyła się dyskusja nad wysokością diety miesięcznej dla sołtysów i przewodniczących 
zarządów osiedli. Radny R. Banaszak zaznaczył, że gmina Suchy Las ma jedną z najwyższych 
diet dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli i przypomniał jak wzrastała dieta na 
przestrzeni zaledwie kilku lat. Radny zadał pytanie czy wzrost diet jest uzasadniony moralnie?  
 
Podjęto decyzję o nie opiniowaniu projektu uchwały. 
 
Ad. 7 – 9. 
Na tym posiedzenie zakończono.  
 
Protokółowała:        Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Sylwia Sawińska 

 


